
သတင္းစာစဥ္
ျပည္နယ္ႏွင့္တုိင္းေဒသႀကီး လႊတ္ေတာ္မ်ားဆုိင္ရာ

အမွတ္ (၄၁)၊ ေအာက္တုိဘာ ၁၇ ရက္၊ ၂ဝ၁၇

စက္တင္ဘာ ၁၉၊ ၂၀၁၇

မႏၲေလးတုိင္းေဒသႀကီးတြင္ ယခင္ 
အစိုးရေဟာင္း ခြင့္ျပဳခဲ့သည့္ အမ်ားပိုင္ 
ေျမေနရာမ်ားကို ေျမတန္ဖိုးအမ္းၿပီး ျပန္ 
လည္သိမ္းဆည္းမည့္ အမႈတြဲေပါင္း ၁၀၀ 
ခန္႔ရွိေၾကာင္း တိုင္းစီမံကိန္းႏွင့္ ဘ႑ာေရး 
ဝန္ႀကီးဌာန ဝန္ႀကီးဦးျမတ္သူက ေျပာသည္။

ယင္းေျမယာအမႈတြဲ ၁၀၀ နီးပါးတြင္ 
မႏၲေလးခ႐ုိင္ ျပည္ႀကီးတံခြန္ႏွင့္ အမရပူရၿမိ႕ဳ 
နယ္တုိ႔မွ အမ်ားဆံုးျဖစ္ေၾကာင္း သိရသည္။

ၿပီးခဲ့သည့္နွစ္ဇူလိုင္လက ျပဳလုပ္ခဲ့ 
သည့္ မႏၲေလးတိုင္း လႊတ္ေတာ္အထူး 

အစည္းအေဝးတြင္ တုိင္းလႊတ္ေတာ္ကိုယ္ 
စားလွယ္ ဦးျမင့္ေအာင္မုိး(ခ်မ္းျမသာစည္-၂)
မွ ''အစိုးရအကူးအေျပာင္းကာလမ်ားတြင္ 
အမ်ားျပည္သူနွင့္သက္ဆိုင္ေသာ ဧရိယာ 
က်ယ္ဝန္းသည့္ ေျမကြက္မ်ား၊ ပလပ္ေျမ 
မ်ားကို လူပုဂၢိဳလ္အမည္မ်ားျဖင့္ ေျမေနရာ 
ခ်ထားေပးမႈမ်ား ျပန္လည္စိစစ္၍ အမ်ား 
ျပည္သူအတြက္ စနစ္တက် စီမံခန္႔ခြဲ 
ေဆာင္ရြက္ႏုိင္ေရး"" အဆိုတစ္ရပ္ တင္ 
သြင္းခဲ့ရာ ေအာင္ျမင္ခဲ့သည္။

ယခုေျမတန္ဖိုး ျပန္အမ္းမည့္ကိစၥသည္ 
ယင္းအဆို၏ ေနာက္ဆက္တြဲျဖစ္ၿပီး လႊတ္ 
ေတာ္မွတင္ျပသည့္ ေျမအမႈတြဲ အစီရင္ခံစာ 

အေပၚ တိုင္းအစိုးရအဖြဲ႕က ယခုလို ဆုံးျဖတ္ 
လိုက္ျခင္းျဖစ္ေၾကာင္း တိုင္းစီမံ/ဘ႑ာ 
ဝန္ႀကီး ဦးျမတ္သူကေျပာသည္။

ယင္းအဆိုႏွင့္ပတ္သက္၍ မႏၲေလး 
တိုင္းဝန္ႀကီးခ်ဳပ္က ေျမယာအထူးစုံစမ္းစစ္ 
ေဆးေရးအဖြဲ႕ ဖြဲ႕စည္းေစကာ အမႈမ်ားကို 
ကြင္းဆင္းစစ္ေဆးၿပီး ေတြ႕ရွိခ်က္မ်ားအား 
အစိုးရအဖြဲ႕ထံ ၅ လအတြင္း အစီရင္ခံစာ 
တင္သြင္းခဲ့သည္ဟု ယင္းအဖြဲ႕၏ေခါင္း 
ေဆာင္တစ္ဦးျဖစ္သည့္ တိုင္းလႊတ္ေတာ္ 
ကိုယ္စားလွယ္ ဦးတင္ေအာင္(ခ်မ္းျမသာ 
စည္-၁)က ေျပာသည္။
(ကုိကား- burma.irrawaddy.com)

အစုိးရေဟာင္းလက္ထက္ အမ်ားပိုင္ေျမမ်ား ဥပေဒနွင့္မညီပါက ေငြျပန္အမ္း

မည္ဟု လႊတ္ေတာ္အဆုိေနာက္ဆက္တြဲအျဖစ္ မန္းတိုင္းအစုိးရ ဆုံးျဖတ္

ေအာက္တုိဘာ ၁၄၊ ၂၀၁၇ 

 မြန္ျပည္နယ္အစိုးရ၏ ဘတ္ဂ်က္ခြဲေဝသံုးစြဲမႈအေျခအေနကို 
အမ်ားျပည္သူ ပြင့္လင္းျမင္သာစြာသိရိွေစရန္ ၂၀၁၇-၁၈ ရသုံးခန္႔မွန္း 
ေျခေငြစာရင္းဆိုင္ရာအခ်က္အလက္မ်ား (Citizen's Budget) 
ပါဝင္ေသာ စာေစာင္ကို ပထမဆံုးအႀကိမ္ ထုတ္ျပန္ခဲ့သည္။

ျပည္နယ္အစိုးရအဖြဲ႕၏မူဝါဒရည္မွန္းခ်က္မ်ား ေအာင္ျမင္ေစ 
ရန္၊ ထိေရာက္ေကာင္းမြန္ေသာ ျပည္သူ႔ဘ႑ာေရးစီမံခန္႔ခြဲမႈစနစ္ 
ျဖစ္ေစရန္ႏွင့္ ဘ႑ာေရးဆိုင္ရာ ပြင့္လင္းျမင္သာမႈရွိေစရန္ အဆိုပါ 
စာေစာင္ ထုတ္ျပန္ျခင္းျဖစ္ေၾကာင္း မြန္ျပည္နယ္ စီမံကိန္း၊ ဘ႑ာ 
ေရး၊ လူဝင္မႈႀကီးၾကပ္ေရးႏွင့္ ျပည္သူ႔အင္အားဝန္ႀကီး ဦးဝဏၰေက်ာ္ 
က ေျပာသည္။

''အစိုးရအဖြဲ႕အေနနဲ႔ ျပည္သူေတြက ေကာက္ခံရရွိတဲ့အခြန္ 
ေတြကို ဘယ္လိုခြဲေဝသံုးစြဲေနလဲဆိုတာကို ျပည္သူေတြသိရွိေအာင္ 
ခ်ျပတာျဖစ္တယ္။ ျပည္သူေတြအေနနဲ႔ကလည္း အစိုးရရဲ႕လုပ္ငန္း 
ေတြ ပြင့္လင္းျမင္သာစြာနဲ႔ ေလ့လာၿပီးေတာ့ လိုအပ္ခ်က္ေတြကို 

ဝိုင္းဝန္းအႀကံျပဳေပးပါ""ဟု ၎က ေျပာသည္။  မြန္ျပည္နယ္အစိုးရ 
အေနျဖင့္ ၂၀၁၇-၁၈  ဘ႑ာေရးႏွစ္တြင္ ဦးစားေပးေဆာင္ရြက္ 
သည့္ လုပ္ငန္း ၁၄ ခု ခ်မွတ္ထားသည့္အနက္ လမ္းပန္းဆက္သြယ္မႈ 
ေကာင္းမြန္ေစေရး၊ လွ်ပ္စစ္မီးရရွိေရး၊ ၿမိဳ႕ျပဖြံ႕ၿဖိဳးတိုးတက္ေရးႏွင့္ 
အမိႈက္သိမ္းစနစ္ေကာင္းမြန္ေစေရးတို႔ ပါဝင္သည္။

''ဒီလိုမ်ဳိးလုပ္တာဟာ အစိုးရအေနနဲ႔ သူ႔ရဲ႕တာဝန္ခံမႈသာမက 
သူ႔ရဲ႕ပြင့္လင္းျမင္သာမႈကိုခ်ျပတာျဖစ္တယ္။ ၿပီးခဲ့တဲ့ အစိုးရလႊတ္ 
ေတာ္မွာ ဒီလိုမ်ဳိး ဘတ္ဂ်က္ ဆိုင္ရာ ခ်ျပခဲ့တာမ်ိဳး မရွိခဲ့ပါဘူး။ ဒါ 
ပထမဆံုးအႀကိမ္လို႔ ေျပာလို႔ ရပါတယ္။ ဒီအေပၚ ျပည္သူလူထုက 
အၿမဲတေစလုိက္ပါလာဖို႔လည္း ေမွ်ာ္္လင့္ပါတယ္""ဟု မြန္ျပည္နယ္ 
လႊတ္ေတာ္ဒု-ဥကၠ႒ ဦးေအာင္ႏိုင္ ဦးက ေျပာသည္။

ျပည္နယ္အစုိးရထုတ္ျပန္သည့္ ၂၀၁၇-၁၈ ဘ႑ာေရးႏွစ္ ရသံုး 
ခန္႔မွန္းေျခ ေငြစာရင္းဆိုင္ရာ အခ်က္အလက္စာေစာင္တြင္ ယင္း 
ဘ႑ာေရးႏွစ္ မြန္ျပည္နယ္၏စုစုေပါင္းရေငြခန္႔မွန္းေျခသည္ က်ပ္ 
၁၄ ဘီလီယံေက်ာ္ရွိၿပီး စုစုေပါင္းအသံုးစရိတ္ခန္႔မွန္းေျခသည္ က်ပ္ 
၈၆ ဘီလီယံေက်ာ္ရွိေၾကာင္း ေဖာ္ျပထားသည္။  (ကုိးကား- 7daydaily)

မြန္ျပည္နယ္အစိုးရ၏ ဘတ္ဂ်က္ခြဲေဝသံုးစြဲမႈ ျပည္သူသို႔ ပထမဆံုးခ်ျပ
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ေအာက္တုိဘာ ၉ ၊ ၂၀၁၇ 

တိုင္းေဒသႀကီးႏွင့္ ျပည္နယ္လႊတ္ 
ေတာ္မ်ားသည္ ၂၀၀၈ ဖဲြ႕စည္းပံုအေျခခံ 
ဥပေဒပါ အခြင့္အေရးမ်ားအတိုင္း ေဆာင္ 
ရြက္ႏိုင္ျခင္းမရွိဘဲ သက္ဆိုင္ရာအစိုးရအဖဲြ႕ 
မ်ားအေပၚ ထိန္းေက်ာင္းႏုိင္မႈ အလြန္ 
အားနည္းေနေၾကာင္း ရန္ကုန္တိုင္းေဒသ 
ႀကီး လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္ ဦးေက်ာ္ေဇ 
ယ်က ေျပာသည္။ ''အားနည္းခ်က္ေတြ 
ေတာ့ ရွိေနတယ္။ အဲဒီအားနည္းခ်က္ေတြ 
ကို ျပင္ကိုျပင္မွရမယ္။ ရန္ကုန္တိုင္းေဒသ 
ႀကီး လႊတ္ေတာ္အေနနဲ႔လည္း ဒီေန႔အထိ 
အစိုးရအဖဲြ႕က တင္ျပတဲ့ ဘတ္ဂ်က္ဥပေဒ 
ေတြကိုပဲ အတည္ျပဳေနရတယ္။ တျခား 
ဥပေဒေတြ မလုပ္ႏုိင္ေသးဘူး""ဟု ေအာက္ 
တိုဘာ ၇ ရက္ကျပဳလုပ္သည့္   တိုင္း 
ေဒသႀကီးႏွင့္ ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္မ်ား၏ 
အခန္းက႑အေၾကာင္း စကား၀ိုင္းေဆြး 

ေႏြးပဲြ၌ ဦးေက်ာ္ေဇယ်က ေျပာသည္။
YBS စနစ္ ေျပာင္းလဲမႈႏွင့္ ပတ္သက္၍ 

လႊတ္ေတာ္ကုိယ္စားလွယ္မ်ား၏ ေထာက္ 
ျပမႈမ်ားကို အစိုးရအဖဲြ႕က ျငင္းဆန္မႈ၊ 
Water Bus စီမံကိန္းေဆာင္ရြက္ရာတြင္ 
လႊတ္ေတာ္သို႔မတင္ျပမႈႏွင့္ ရန္ကုန္ၿမိဳ႕သစ္ 
စီမံကိန္း အေကာင္အထည္ေဖာ္ေရးႏွင့္ 
ပတ္သက္၍ လက္ရွိအခ်ိန္အထိ လႊတ္ 
ေတာ္သို႔ တင္ျပမႈမရွိေသးျခင္း စသည္တို႔ 
မွာ လက္ရိွတိုင္းလႊတ္ေတာ္အေနျဖင့္ အစုိးရ 
အဖဲြ႕အား အျပန္အလွန္ထိန္းေက်ာင္းႏုိင္မႈ 
မရိွျခင္းကုိ ျပသသည့္ကိစၥရပ္မ်ားျဖစ္ေၾကာင္း 
၎ကဆုိသည္။

၂၀၀၈ ဖဲြ႕စည္းပံုအေျခခံဥပေဒပါ တုိင္း 
ႏွင့္ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္မ်ား၏ ဥပေဒျပဳပုိင္
ခြင့္ႏွင့္လုပ္ပိုင္ခြင့္အခ်ိဳ႕ကို ပထမအႀကိမ္ 
ျပည္ေထာင္စုလႊတ္ေတာ္က တိုးျမႇင့္ျပင္ဆင္ 
ေပးခဲ့ေသာ္လည္း လႊတ္ ေတာ္မ်ားအေနျဖင့္ 
အဆုိပါ အခြင့္အေရးကို အျပည့္အဝရယူ 

ႏုိင္ျခင္း မရွိေသးေၾကာင္း၊  တုိင္းႏွင့္ျပည္ 
နယ္လႊတ္ေတာ္မ်ား၏ လုပ္ပိုင္ခြင့္မ်ားႏွင့္ 
ပတ္သက္၍ ကန္႔သတ္မႈမ်ား ရိွေနဆဲျဖစ္ 
ေၾကာင္း ပညာအလင္းပြင့္ျမန္မာသုေတသန 
ေဖာင္ေဒးရွင္း(EMReF)မွ အႀကီးတန္း 
သုေတသနအရာရွိ မၿငိမ္းသီရိေဆြက ယင္း 
ေဆြးေႏြးပဲြတြင္ ေျပာသည္။ 

''တိုင္းေဒသႀကီးနဲ႔ ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္ 
ေတြရဲ႕ဥပေဒျပဳခြင့္ကို တိုးျမႇင့္ေပးခဲ့တယ္ဆုိ 
ေပမယ့္ ျပည္ေထာင္စုက ျပ႒ာန္းတဲ့ဥပေဒ 
နဲ႔အညီဆုိတဲ့ စကားလံုးမ်ဳိးနဲ႔ ျပန္ၿပီးကန္႔ 
သတ္ထားတာမ်ဳိးေတြကလည္း ရွိေနတုန္း 
ပါပဲ""ဟု ၎ကေျပာသည္။ 

ယင္းစကား၀ုိင္းေဆြးေႏြးပြတဲြင္ ဦးေက်ာ္ 
ေဇယ်၊ ပညာအလင္းပြင့္ျမန္မာသုေတသန 
ေဖာင္ေဒးရွင္း(EMReF)မွ အႀကီးတန္း 
သုေတသနအရာရွိ မၿငိမ္းသီရိေဆြႏွင့္ Info 
Digest Journal အယ္ဒီတာ ဦးဟန္ေဇာ္ 
တုိ႔ ပါ၀င္ေဆြးေႏြးခဲ့သည္။   (ကုိးကား- 7Daydaily)

ဖြဲ႕စည္းပုံအေျခခံဥပေဒပါ အခြင့္အေရးမ်ားအတုိင္း တုိင္းႏွင့္ျပည္နယ္ 
လႊတ္ေတာ္မ်ား ေဆာင္ရြက္ႏုိင္ျခင္းမရွိေသးဟု ေျပာ

ေအာက္တုိဘာ ၁၁၊ ၂၀၁၇
 
စစ္ကုိင္းတုိင္းေဒသႀကီးလႊတ္ေတာ္ ပုံမွန္ 

အစည္းအေဝးကို ေအာက္တုိဘာ ၁၁ ရက္ 
က  ျပန္လည္စတင္ခဲ့ရာ ပြင့္လင္းျမင္သာ 
သည့္ လႊတ္ေတာ္ျဖစ္ေရး၊ လႊတ္ေတာ္တြင္ 
ေဆြးေႏြးေမးျမန္းသည့္ အဆို၊ ေမးခြန္းမ်ား 
ကို ျပည္သူမ်ား တိုက္႐ုိက္ၾကည့္႐ႈေဝဖန္ႏိုင္ 
ေရးရည္ရြယ္ကာ Sagaing Region Hluttaw 
facebook page မွ ပထမဆံုးအႀကိမ္ 
တုိက္႐ိုက္ထုတ္လႊင့္ေပးလ်က္ရိွသည္။ 

စတင္စမ္းသပ္ဆဲျဖစ္၍ လိုအပ္ခ်က္ 
မ်ားရွိေနေသးၿပီး ေနာက္ပိုင္းတြင္ နည္း 
ပညာ အဆင့္ျမႇင့္တင္ကာ လုပ္ေဆာင္သြား 
ရန္ရွိေၾကာင္း လႊတ္ေတာ္တာဝန္ရွိသူတစ္ 
ဦးက ေျပာသည္။ 

ယခုကဲ့သုိ႔  လႊတ္ေတာ္အစည္းအေဝးကို 

တိုက္႐ုိက္ထုတ္လႊင့္ေပးသည့္အေပၚ လႊတ္ 
ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္မ်ားက ႀကိဳဆိုၾကၿပီး 
လႊတ္ေတာ္ႏွင့္ျပည္သူအတြက္ ပိုမိုအက်ဳိး 
ရွိလာႏိုင္သည္ဟု လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စား 
လွယ္မ်ားက ေျပာသည္။ 

စစ္ကုိင္းတိုင္းေဒသႀကီး လႊတ္ေတာ္ 
ကိုယ္စားလွယ္ ေဒၚသန္႔ေဝေက်ာ္(ကေလး 

မဲဆႏၵနယ္)က ''လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္ 
ေတြအတြက္ေတာ့ အရင္ကထက္ စိန္ေခၚမႈ 
ေတြ ရွိလာတယ္။ ဘာလို႔လဲဆိုေတာ့ 
ကိုယ္စားလွယ္ေတြရဲ႕ အျပဳအမူေတြကို 
ျပည္သူကေစာင့္ၾကည့္ေနတာျဖစ္လို႔ အေန 
အထိုင္ကအစ ထိန္းသိမ္းရမယ္''ဟု ေျပာ 
သည္။   (ကုိးကား- ဒီဗီြဘီ)

စစ္ကိုင္းတိုင္းလႊတ္ေတာ္အစည္းအေဝးကို ေဖ့စ္ဘြတ္ခ္က တိုက္႐ုိက္ထုတ္လႊင့္
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|    3    | 

ျပည္နယ္ႏွင့္တုိင္းေဒသႀကီး လႊတ္ေတာ္မ်ားဆုိင္ရာ

သတင္းစာစဥ္
စုစည္းတင္ျပသူ

ပညာအလင္းပြင့္ျမန္မာသုေတသနေဖာင္ေဒးရွင္း

ဆက္သြယ္ရန္

၀၉-၂၆၁၆၅၄၀၄၅

www.emref.org
www.mypilar.org

www.facebook.com/emrefmyanmar

ေအာက္တုိဘာ ၁၂၊ ၂၀၁၇

ေအာင္လံၿမိဳ႕နယ္အတြက္ ေက်းလက္ 
က်န္းမာေရးဌာနခြဲအသစ္တစ္ခု တိုးခ်ဲ႕ဖြင့္ 
လွစ္ေပးရန္ႏွင့္ ျပည္-ေအာင္လံလမ္း 
အက်ယ္ ၂၄ ေပ တိုးခ်ဲ႕ေပးႏုိင္ျခင္း ရွိ၊မရွိ  
ဦးေအးေက်ာ္(ေအာင္လံ-၂)က မေကြး 
တိုင္းလႊတ္ေတာ္အစည္းအေဝးတြင္ ေမး 
ျမန္းခဲ့ရာ တုိင္းအစုိးရအဖဲြ႕ဝန္ႀကီးမ်ားက 
ျပည္ေထာင္စု အစိုးရထံသို႔ တင္ျပေပးမည္ 

ဟု  ေျဖၾကားခဲ့သည္။  
ေက်းလက္က်န္းမာေရးဌာန အသစ္ 

ဖြင့္လွစ္ေပးျခင္းသည္ ျပည္ေထာင္စုအစိုးရ 
က်န္းမာေရးဝန္ႀကီးဌာနကသာ ဆံုးျဖတ္ 
ေပးသည့္အတြက္ တင္ျပေပးမည္ဟု  တုိင္း 
လူမႈေရးဝန္ႀကီးက ေျဖၾကားခဲ့သည္။ 

တုိးခ်ဲ႕ေပးရမည့္လမ္းသည္ မက္စ္ 
ျမန္မာကုမၸဏီက(ဘီအိုတီ)စနစ္ျဖင့္ ျပည္ 
ေထာင္စုအစိုးရထံမွ ႏွစ္ရွည္ငွားရမ္းလုပ္
ကိုင္ခြင့္ရရွိျခင္းျဖစ္ေသာေၾကာင့္ လမ္း 

အဆင့္ တိုးျမႇင့္ေပးႏိုင္ရန္ ျပည္ေထာင္စု 
အစုိးရသို႔တိုက္တြန္းမည္ျဖစ္ေၾကာင္း တုိင္း 
ေဆာက္လုပ္ေရးဝန္ႀကီး ဦးတင္ႏြယ္ဦးက 
ေျဖၾကားသည္။

''သူတို႔ လုပ္ပိုင္ခြင့္ေဘာင္ေက်ာ္ေန 
တာျဖစ္တဲ့အတြက္ ဒီအေျဖကို ေက်နပ္ပါ 
တယ္။ အမွန္တကယ္ ေမးျမန္းေပးၿပီး 
အေရးယူ ေဆာင္ရြက္ေပးေစခ်င္ပါတယ္"" 
ဟု ဦးေအးေက်ာ္က ေျပာသည္။
(ကုိးကား- 7daydaily) 

ေအာင္လံကိုယ္စားလွယ္၏ ေမးခြန္းမ်ားကို ျပည္ေထာင္စုအစိုးရထံတင္ျပမည္ဟု ေျဖ

ေအာက္တိုဘာ ၁၁၊ ၂၀၁၇

နာဂေဒသ က်န္းမာေရး ေစာင့္ေရွာက္မႈ 
ျမင့္မားေစရန္ လဟယ္ၿမိဳ႕နယ္ရွိ ေက်းရြာ 
၂၅ ရြာတြင္ ေက်းလက္က်န္းမာေရးဌာနခြဲ 
မ်ား တိုးျမႇင့္ဖြင့္လွစ္ေပးရန္ လိုအပ္ေၾကာင္း 
လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္ ဦးကယ္ 
(လဟယ္မဲဆႏၵနယ္)က  စစ္ကုိင္းတုိင္း 
ေဒသႀကီးလႊတ္ေတာ္ ဒသမပံုမွန္ အစည္း 

အေ၀းတြင္ တင္ျပခဲ့သည္။ 
''ေဒသရဲ႕ လိုအပ္ခ်က္အရ အစိုးရဌာန 

ကေန သတ္မွတ္ထားတဲ့မူအတိုင္း မသြား 
သင့္ဘူး။ မူအရဆုိရင္ လူဦးေရ ဘယ္ေလာက္ 
ရွိမွ၊ အိမ္ေျခဘယ္ေလာက္ရွိမွ ဆရာတစ္ 
ေယာက္၊ က်န္းမာေရးမွဴးတစ္ေယာက္ႏႈန္း 
တို႔ သတ္မွတ္ထားတာရွိတယ္။ အဲဒီအတိုင္း 
မသြားဘဲ ေဒသရဲ႕လိုအပ္ခ်က္အရ ေက်းရြာ 
တစ္ရြာလွ်င္ က်န္းမာေရးဌာနခြဲတစ္ခုႏႈန္း 
ထားၿပီး သားဖြားဆရာမေလး တစ္ေယာက္ 
ေလာက္ေနမယ္ဆိုရင္ အထူးသျဖင့္ ေမြး 
ကင္းစကေလးေတြျပဳစု ေစာင့္ေရွာက္တာ 
ကအစ ေမြးမိခင္ေလာင္းေတြရဲ႕ က်န္းမာ 
ေရး ေစာင့္ေရွာက္မႈေတြပါ ေဆာင္ရြက္ေပး 
ႏိုင္မွာ ျဖစ္တယ္""ဟု ဦးကယ္က ေျပာသည္။

စစ္ကိုင္းတိုင္းေဒသႀကီး အစိုးရအဖြဲ႕ 
လူမႈေရး၀န္ႀကီး ေဒါက္တာေဇာ္ဝင္းက 
''ေဆးခန္းေတြ၊ ေက်းလက္က်န္းမာေရး 
ဌာနေတြက ျပည္ေထာင္စုအစိုးရက ခ်ေပး 
တာျဖစ္တဲ့အတြက္ အျမန္ဆံုးတင္ျပရမွာ 
ျဖစ္ပါတယ္။ နာဂေဒသကို အထူးဦးစားေပး 
ဖို႔ ေထာက္ခံေပးပါတယ္""ဟု ေျပာသည္။

နာဂေဒသ ပညာေရး၊ က်န္းမာေရး 
ဆိုင္ရာ လုပ္ငန္း မ်ားအား ဖြဲ႕စည္းပံုအတိုင္း 
ေဆာင္ရြက္ျခင္း မဟုတ္ဘဲ လိုအပ္ေသာ 
ေျဖေလွ်ာ့မႈမ်ားျဖင့္ ေဆာင္ရြက္ေပးေန 
ေၾကာင္း ၎က ဆက္လက္ေျပာၾကား 
သည္။  (ကုိးကား- 7daydaily)

နာဂေဒသဖြံ႕ၿဖဳိးရန္ တုိင္းအစုိးရမွ ျပည္ေထာင္စုသုိ႔ 
အထူးဦးစားေပး ေထာက္ခံတင္ျပေပးသြားမည္ဟု ေျပာ သတင္းတုိ

  တနသၤာရီတုိင္းေဒသႀကီးလႊတ္ေတာ္ 
ဟစ္တုိင္ကြင္းတြင္ စုေဝး၊ေဟာေျပာ၊ဆႏၵျပ
လုိသူမ်ားအေနျဖင့္ ၿငိမ္းခ်မ္းစြာ စုေဝးခြင့္ 
ႏွင့္ စီတန္းလွည့္လည္ခြင့္ဆုိင္ရာ (ၿငိမ္းစုစီ) 
ဥပေဒအတုိင္းေဆာင္ရြက္ရမည္ ျဖစ္ 
ေၾကာင္း ထားဝယ္ၿမိဳ႕နယ္ရဲတပ္ဖဲြ႕မွဴး႐ုံးမွ 
သိရသည္။ ''လူဦးေရ ကန္႔သတ္ခ်က္မရွိ 
ဘူး၊ တစ္ေယာက္တည္း ဆုိင္းဘုတ္ေထာင္ 
ျပေနလည္းရတယ္""ဟု တာဝန္ရွိသူတစ္ဦးမွ 
ေျပာသည္။  (ကုိးကား-တနသၤာရီဂ်ာနယ္)

  အုပ္ခ်ဳပ္ေရး၊ ဥပေဒျပဳေရး၊ တရားစီ 
ရင္ေရးႏွင့္ မီဒီယာမ႑ိဳင္ႀကီးေလးရပ္ 
ေတြ႕ဆံုေဆြးေႏြးပြဲကို ဧရာ၀တီတိုင္း ေဒသ 
ႀကီး၌ ေအာက္တိုဘာ ၁၄ ရက္တြင္ ျပဳလုပ္ 
ခဲ့ရာ အုပ္ခ်ဳပ္ေရး၊ ဥပေဒျပဳေရး၊ တရား 
စီရင္ေရးဌာနမ်ားမွ အႀကီးအကဲမ်ားႏွင့္ ၿမိဳ႕ 
နယ္အသီးသီးမွ သတင္းမီဒီယာမ်ား တက္ 
ေရာက္ခဲ့ၾကသည္။ ေတြ႕ဆံုပြဲတြင္ ဧရာ၀တီ
တုိင္းေဒသႀကီး၀န္ႀကီးခ်ဳ ပ္ကုိယ္စား လွ်ပ္စစ္၊ 
စြမ္းအင္၊ စက္မႈလက္မႈႏွင့္လမ္းပန္းဆက္ 
သြယ္ေရး ၀န္ႀကီးဦး၀င္းေဌးက ''တိုင္းေဒသ 
ႀကီး အစိုးရအဖြဲ႕နဲ႔ မီဒီယာေတြၾကားထဲမွာ 
ရွိတဲ့ Mechanism ကို ဘယ္လိုေကာင္း 
ေအာင္ လုပ္မယ္ဆိုတာ အစဥ္အၿမဲ ကြၽန္ 
ေတာ္တို႔ ႀကိဳးစားသြားမွာ ျဖစ္ပါတယ္""ဟု 
ေျပာၾကားခဲ့သည္။  (ကုိးကား-Eleven Media)


